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Lakosság részéről: 7 fő

A jegyzőkönyvet készítette: Horváth Tamásné jegyzőkönyvvezető

Sárvári  Csaba  polgármester: Sok  szeretettel  és  tisztelettel  köszönti  a  megjelenteket   a
képviselő-testület  első  közmeghallgatásán.  Sajnos  tavalyi  évben  nem  lehetett  tartani
közmeghallgatást. Megállapítja, hogy a testület 5 fővel megjelent, így az határozatképes. 
Ismerteti a közmeghallgatás napirendi pontjait.

Aki egyetért a napirendi pontok elfogadásával, kéri, kézfeltartással jelezze. 

Szentbékkálla Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SZENTBÉKKÁLLA KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

59/2021. (XII. 01.) HATÁROZATA

Napirend elfogadásáról

Szentbékkálla  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  2021.  december  01-i
közmeghallgatás napirendi pontjait az alábbiak szerint elfogadja: 

1.) Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 
2.) Tájékoztatás a környezet állapotáról 
3.) Közérdekű kérdések, javaslatok 
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Sárvári  Csaba,  polgármester:  Szeretné  ismertetni  részletesen  2019.  évtől  a  községben
megtartott tartalmas rendezvényeket. 2020. évben a nőnapi rendezvény volt az utolsó, melyet
a  Polgárőrség  szervezett.  Innentől  kezdve  már  nem  lehetett  rendezvényeket  szervezni  a
COVID  miatt.  Ezt  követően  a  rendezvények  a  járványügyi  szabályok  betartása  mellett
zajlottak. A komolyzenei programok a pandémia miatt elmaradtak. 2020. évben a KŐFESZT
program megszervezésre került augusztus 27-29. között. A rendezvénysorozat nem volt rossz,
összességében a programsorozat megfelelt. Egyházzal olyan közös programot szerveztek, ami
egy kicsit  a  történelmükre és  az őseikre emlékezik,  és  úgy gondolták,  hogy a Töttős-káli
templomromhoz szerveznek egy emlékező szentmisét szeptember 19. napjára. 
2020. novemberétől komoly szigorítások jöttek, már kijárási tilalom volt elrendelve. A 2021.
év  elején  még  szűk  körben  tartották  a  megemlékezést.  Megemlíti,  hogy  április  24-én  a
hagyományos szemétszedés megszervezésre került az előírásoknak megfelelően. Május 1-jén
volt közös májusfaállítás a Könyvtár udvarán. Elmondja, hogy a komolyzenei koncertsorozat
előadásait meg tudták tartani. A bevétel a korábbi évekhez képest hasonló nagyságrendű volt.
A Káli Forgatag programját úgy próbálták összeállítani, hogy mindenkinek megfelelő legyen.
Úgy  gondolja,  hogy  rendezvénysorozat  sikeres  volt,  mindent  megtettek  annak  érdekében,
hogy jó legyen. Augusztus 9-én megrendezték a II. Töttős-káli templomromnál a szentmisét.
A szüreti  felvonulást  ismét  közösen  tartották  Mindszentkálla  községgel,  mely  pályázati
támogatásból valósult meg. Elkészült a hősi halottak kopjafái a temetőben, a plébános úr meg
is áldotta. A Márton napi rendezvény is megtartásra került, jól sikerült, mindenki jól érezte
magát.  Elmondja,  hogy Németh-Gál  Kleopátra  művelődésszervező kézműves programokat
tartott az érdeklődőknek. 
Tájékoztatja a lakosságot 2019. évtől kezdődően a sikeres pályázatokról. Elmondható, hogy a
2 év alatt nagyon sikeres pályázatokat nyertek. Ezúton is köszöni Molnárné Szalai Valériának
a profi munkáját, sikeres munkát végez. Nem kellett külön felkérni pályázatírót, mert azt a
kolléganő megcsinálta.  Elmondja,  hogy 2019. évben 300 e/Ft  összegben fűnyírót  nyertek.
2020. évben 2.100 Ft-ot a temető led világítására. Ezt a pályázatot még az előző testület adta
be. Orvosi rendelő fejlesztésére nyertek 6.000 e/Ft-ot. Elmondja, hogy Szentbékkálla nagyon
kevés  volt  a  közvilágítási  lámpatest,  42  db  volt.  Megkereste  az  E-ON-t  ezügyben  és  a
lámpatestek számát 90 db-ra sikerült bővíteni egy 15 millió Ft-os beruházással. Úgy gondolja,
hogy a korszerűsítés ráfért  a településre.  Három helyre nem sikerült  felrakni az úgymond
irányított  közvilágítási  lámpákat.  Egyszerűbb  kivitelezési  mód  a  napelemes  lámpatest
felhelyezése.  Szent  Benedek szoborra 7.000 e/Ft támogatást  kaptak,  1.500 e/Ft-ot pedig a
Bencés Diákszövetségtől.
A Hárskó köz felújítására 1.500 e/Ft-ot kaptak, amiből 1,5 m széles járda és zöldterület kerül
kiépítésre. A Horváth-ÉP Kft. által a kivitelezés csak jövő év tavaszán kezdődik. A Veszprém
Megyei  Önkormányzattól  a  Káli  Forgatag  rendezvényre  nyertek  600  e/Ft-ot.  Támogató
vállalkozókat keresett meg a rendezvény támogatását kérve, és hála isten megkeresése célba
ér, ennek köszönhetően 1.175 e/Ft gyűlt össze. A Virágos Magyarország versenyen nyert a
falu 500 e/Ft-ot, így kapták meg a Nemzeti Turisztikai Ügynökség fővédnöki díját is. Úgy
gondolja, hogy büszkék lehetne rá. A különdíj olyan, amit arra adják, amitől valamiben mégis
különbözik Köszöni a lakosság, az előttük levő képviselő-testület munkáját, hiszen a település
képét néztek a zsűrizés során. Ez is egy közös munka eredménye. A virágos Veszprém Megye
pályázatra is jelentkeztek, melynek elismeréséül – Veszprém megyében csak három település
kapott  – táblát  kaptak,  melyet  ki  kell  helyezni a falutáblára.  Ez is  egy elismerés,  és csak
jelenteken  valamit.  A kulturház  felújítására  kaptak  12  millió  forintot,  mely  a  jövő  évben
valósul meg, melyből a födém cseréje, szigetelés, világítás, a fal színezése valósul meg. A
Veszprém  Megyei  Önkormányzatot  felkérték  az  energetikai  fejlesztésre  (napelem)  szóló
pályázat elkészítésére. Kommunális eszközbeszerzés is megvalósult pályázati támogatásból 1
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millió Ft összegben, valamint egy traktor és pótkocsi beszerzés történt 6.700 e/Ft összegben,
továbbá egy hótoló és egy fűnyíró beszerzésre 1 millió Ft összegben. 
Úgy gondolja, hogy 2 év alatt ennyi pályázatot megnyerni nem rossz dolog, ami a község
javát szolgálja. 
A Szent Benedek szobor még nem került átadásra, erre az időpontot ki fogják tűzni, és szűk
körben fogják átadni. Újabb színfoltja a falunak, mert nagyon szép lett. 
Összességében  az  Önkormányzat  jól  gazdálkodik.  Tájékoztatja  a  jelenlévőket  a
költségvetésből megvalósult beruházásokról, felújításokról. A temető rendbetétele az elmúlt
évben megtörtént.
Itt köszöni meg Csombó Róbert munkáját is. Ha lehet ilyen mondani, akkor a szentbékkállai
temető szép. Az utcanévtáblák is felújításra, cserére kerültek, melyek UV állóak. Elmondja,
hogy a közterületeken az önkormányzat felel  a fákért.  Voltak veszélyes fák a településen.
Kértek árajánlatot, és az egész faluban megtörtént a veszélyes fák kivágása. A focipályánál is
átnézték a fákat, bokrokat kiírtották, ami azért is volt fontos, mert többen jelezték, hogy oda
nem mernek parkolni az autókkal, mert veszélyesek a fák. A falu centrumában kihelyezésre
kerültek  a  parkolni  tilos  jelzőtáblák,  így  meg  is  oldódott  a  parkolás.   Elmondja,  hogy a
gyermek születésére adott önkormányzati támogatás összegét a képviselő-testület 40.000 Ft-
ban állapította meg, ezzel is támogatva a családokat. A nyugdíjasok részére adott 20000 Ft-ot
az  idei  évben  már  harmadik  alkalommal  adhatják.  2021.  január  1-től  kötelező  a
közművelődési szakembert foglalkoztatni.  Kötelező feladat volt.  Szeretné elmondani,  hogy
örüljenek, hogy falubeli az, akit tudnak foglalkoztatni, és nem mindegy, hogy ki végzi ezt a
feladatot., aki nem más, mint Németh-Gál Kleopátra. Amikor nem volt képviselő, akkor is
foglalkozott a gyerekekkel. Ha figyelik a munkáját, látható, hogy kreatív dolgokat csinál. 
A változtatási tilalom bevezetése több szempontból került előtérbe. Mindenki tudja, hogy a
Balaton-felvidéken  nagyon  mozgalmas  az  élet  az  építkezésekkel.  Változtatási  tilalmat  az
északi parton pár település vezetett be. Szentbékkállán az egész külterületre vonatkozik. Úgy
gondolja,  hogy  ahogy  most  kinéz  az  Öreg-hegy,  ha  erre  nem  vigyáznak,  és  mindenféle
épületekre engedélyt adnak, az nem illik a környezetbe. Inkább maradjon meg ilyen szépnek.
Aki szőlővel gazdálkodik, az gazdálkodjon, és épüljenek olyan házak, amelyek ide illenek az
Öreg-hegyhegy.  A  földutakat  rendbe  kell  tenni,  úgy,  mint  az  állapotát,  és  a
tulajdonviszonyokat illetően is. 
Elmondja, hogy a pandémia időszaka nagyon megviselt mindenkit. Nagyon sok feladat hárult
rá, mint polgármesterre. Reméli, hogy minél előbb vége lesz ennek az időszaknak.
Megköszönni mindenkinek a település érdekében végzett munkáját. 
Elmondja, hogy az Önkormányzat költségvetése 72.775.828 Ft. A költségvetés módosításra
került a pályázatok miatt, melynek az összege 93.256.825 Ft, rendelkezésre álló pénzösszeg
25.141.170 Ft. Elmondható, hogy az Önkormányzat gazdálkodása stabil, és mindig ügyeltek
arra, hogy tartaléka legyen az önkormányzatnak. 

2.) Tájékoztatás a környezet állapotáról 

Sárvári Csaba, polgármester:  A környezet védelmének általános szabályairól szóló 1995.
évi  LIII.  törvény 46.  §  (1)  bekezdésének e)  pontja  és  az 51.  §  (3)  bekezdése  írja  elő az
önkormányzat feladatának a környezet állapotának értékelését, elemzését és a lakosság évente
egyszeri tájékoztatását. 
Szentbékkálla  Község  a  Káli medence  egységesnek  tűnő  területe  3  kistája  közül  a‐
„Badacsony-Gulács csoport” kistájhoz tartozik. 
Közigazgatási területe 1069,9Ha, amelyből belterület 32,9 Ha, a zárkerti részek 184,1Ha, a
külterület  nagysága  852,9  Ha.A település  nőtt,  halmazos  szerkezetű,  melyhez  keletről  új,
egyenes vonalvezetésű utca által meghatározott lakótömb csatlakozik. Az utcák vonalvezetése
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szabálytalan,ahol  a  kereszteződésekben  sok  helyütt  kisebb  teresedések  alakultak  ki.  Sok
helyen a belterületi utak rendkívül keskenyek, de a kialakult településszerkezet mindenképpen
változatlanul megőrzendő érték. A belterület elsősorban falusias lakóterület, ahol a meglévő
intézményépületek  a  lakóházak  között  elszórtan  helyezkednek  el,  léptékükben  a
lakóépületekkel  megegyeznek.  Beépítetlen  belterületi  területek  a  nyugati,  rendezetlen
telekstruktúrával  jellemezhető  településrészen  találhatók.  Összefüggő,  szépen  gondozott
zöldterület a templomdombon és az azt övező területeken található.

A Káli medence jelenleg a Balatoni Nemzeti Park része. Először a kővágóörsi kőtenger vált‐
védett  területté  1976 ban a 17/1976. OTvH sz.  határozattal,  majd jóval  később, 1984 ben‐ ‐
9111  hektárnyi  területen  létre  hozták  a  Káli medence  Tájvédelmi  Körzetet,  a  Balaton‐ ‐
felvidéki táj mintaterületét. 1997 ben a 31/1997. (IX.23.) KTM rendelet alapján, a Balaton‐ ‐
felvidéki  Nemzeti  Park  megalapításával  a  Káli medence  a  legmagasabb  fokú  védettséget‐
kapta  meg,  s  a  Nemzeti  Park  központi  részévé  vált.  Szentbékkálla  tekintetében  fokozott
védettségű a Fekete—hegy és a Kőtenger, a Nemzeti Park által kezelt terület a belterülettől és
a kőtengertől délre fekvő gyepek és a Sátorma hegy erdőségei.‐

A  természet  védelméről  szóló  1996.  évi  LIII  törvény  erejénél  fogva  védelem  alatt  áll
valamennyi forrás, láp, barlang, víznyelő, szikes tó, kunhalom és földvár, Köveskál Község
tekintetében  megjegyezendő  az  Öreg-hegyi  kút,  azonban  ennek  ellenére  jogszabállyal
jóváhagyott jegyzék nem került megalkotásra.

Az  országosan  védett  építmények  mellett  rendkívül  magas  a  védelemre  érdemes,  a
tájegységre jellemző népi lakóházak száma. A védelemre javasolt épületek köre, a védelem
szempontrendszere  településenként  eltérő.  Országos  védelem  alatt  áll  a  templomrom,  a
palotarom, a római katolikus templom, valamint több lakóház és présház.

A  27/2006.  (II.7.)  kormányrendelet  alapján  a  Káli  medence  valamennyi  települése
nitrátérzékeny terület,  ennek megfelelően a „helyes mezőgazdasági gyakorlat” előírásait be
kell tartani, és alkalmazni kell a településen. A Nemzeti Park kezelésében lévő területeken a
mezőgazdasági  művelés  aránylag  ellenőrzötten  zajlik,  az  abból  származó  szennyezések  a
vegyszerhasználat korlátozása miatt kevésbé jelentősek. 

Szentbékkálla  Község levegőjét  a 4/2002.  (X.7.)  KvVM rendelet  a  10.  légszennyezettségi
zónába  sorolja,  vagyis  a  szennyezőanyagok  közül  a  kén dioxid,  nitrogén dioxid,‐ ‐
szénmonoxid és benzol mennyisége az alsó vizsgálati küszöböt nem haladja meg, a szilárd
légszennyező anyagok mennyisége a felső és az alsó vizsgálati küszöb között van.

Nagy zajkibocsátással működő ipari vagy mezőgazdasági üzem a területen nem található, a
zajterhelés forrása a közúti közlekedés, ami nem számottevő. A közlekedésből, valamint az
üzemi  létesítményektől  származó zaj  zajterhelési  határértékeit,  a  27/2008.(XII.3.)  KvVM–
EüM rendelet mellékletei tartalmazzák.

Szentbékkálla területét a Balaton törvény szerinti országos kerékpáros törzshálózat nem érinti,
de területén  egy térségi  jelentőségű kerékpárút  áthalad,  Balatoncsicsó  irányából  érkezik  a
Monoszlóra, majd a Balatonhenye  Köveskál  Kővágóörs  Szentbékkálla  Mindszentkálla‐ ‐ ‐ ‐
 Kékkút  Salföld útvonalon hagyja el a Káli medencét Badacsonytomaj irányába.‐ ‐
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A  településen  a  vezetékes  ivóvízellátás  megoldott,  a  vízellátó  hálózat  100% os  szintre‐
kiépítettnek  tekinthető,  az  ivóvízvezeték  minden  utcában  kiépült,  az  ellátás  regionális
hálózatról történik. 

Szentbékkállaterületén  a  villamos  energia  szolgáltatója  az  E.On Észak dunántúli‐
Áramszolgáltató  Zrt.  A terület  villamosenergia ellátása  100% osnak minősíthető.  A térség‐ ‐
villamosenergia ellátását a 120 kV os Litér Keszthely gerincvezeték biztosítja. A fejlesztési‐ ‐
területek  ellátása  a  meglévő  települési  hálózatokról  biztosítható,  azonban  a
transzformátorállomások  bővítése  szükséges.  A  tájképvédelmi  területeken,  illetve
hosszútávon a medence teljes területén a légvezetékeket földkábelre kell cserélni.

Fontos  Szentbékkállameglévő  táji,  környezeti,  települési  értékek  megóvása,  gyarapítása,  a
történelmi faluképmegőrzése a komplex tájgazdálkodás elveit figyelembe vevő gazdálkodás
támogatottságának növelése, valamint az ökologikus tájgazdálkodás előtérbe helyezése (helyi
biogazdálkodásból származó termékek előállításának és árusításának támogatása, a területre
jellemző hagyományos gazdálkodási módok, valamint növény  és állatfajok megjelenésének‐
ösztönzése, szőlőgazdálkodás segítése, gyümölcsösök telepítésének ösztönzése, hagyományos
gyepgazdálkodás és rideg állattartás támogatása). 

3.) Közérdekű kérdések, javaslatok

Sárvári Csaba, polgármester: Kéri a kérdéseket, hozzászólásokat.

Lakosság  részéről: Kérdezi,  hogy  a  közterületekre  kihelyezett parkolni  tilos  táblák
jelentőséggel bírnak?

Sárvári  Csaba,  polgármester:  Igen,  és  azért  fontos,  mert  piros  vonalon van a  turizmus.
Voltak már útlezárással kapcsolatos felvetések is. Szentbékkálla kis település, iszonyatosan
nagy forgalommal. Kevés a zöldterület. Azért van odarakva, hogy nem oda parkoljanak az
autósok.  Kérdésére  válaszolva  elmondja,  hogy  amikor  még  nem  voltak  kirakva,  bizony
mindenhol végig álltak az autók, és elállták az utat. Próbálják ösztönözni arra a turistákat,
hogy az alsó parkolót használják, és ne akadályozzák a forgalmat. Több kérelem is érkezett,
hogy zárják le az utcákat. Úgy gondolja, hogy lezárni utat nem lehet. 
További kérdés, észrevétel?

Amennyiben nincs,  nagyon köszöni,  hogy eljöttek  a  mai  közmeghallgatásra.  Bízik  abban,
hogy  a  képviselők  is  és  ő  is  próbálnak  a  faluért  mindent  megtenni.  Kommunikáció  a
lakosokkal  teljesen  kiegyensúlyozott.  Mindig  arra  ösztönzi  a  lakosságot,  hogy  nyugodtan
keressék  meg  a  képviselő-testületet  kéréssel,  javaslatokkal.  Köszöni  a  lakosság  eddigi
támogatását is.

Mivel több kérdés, hozzászólás nem, hangzott el, a közmeghallgatást 17,00 órakor bezárta.

kmft.

Sárvári Csaba Dr. Szabó Tímea
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polgármester címzetes főjegyző
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